
Protokół Nr XXXI.2013 

z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu  

27 września 2013roku w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury  

w Starym Kurowie 

 

Rozpoczęcie obrad sesji godz.14
05

. 

 

W sesji Rady Gminy uczestniczyli: 

- radni wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu 

- Wiesław Własak – Wójt Gminy 

- Marian Konkowski – Sekretarz Gminy  

- Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy 

- Agnieszka Tatur- Ciszewska – Radczyni Prawna Urzędu Gminy 

 

Ponadto w sesji Rady Gminy udział wzięli:  

- Elżbieta Kobelak – Dyrektor GZO w Starym Kurowie 

- Wioletta Zakrzewska- Jarmuszkiewicz – Kierownik OPS w Starym Kurowie 

- Szydełko Magdalena – Dyrektor GOK w Starym Kurowie 

- Mirosław Tokarek – Kierownik Biura Celowego Związku Gmin SGO5 

- sołtysi wsi z terenu gminy – wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1) Artur Della- Valle 

2) Dorota Kapelarz 

3) Piotr Tatur 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przed otwarciem obrad sesji udzielił głosu radnej 

Pani Mirosławie Kudłacik- Zagdańskiej, która w imieniu Stowarzyszenia „Słoneczna 

Przystań” oraz Parafialnego Zespołu Caritas w Starym Kurowie odczytała apel o pomoc 

finansową na zkup pieco - kuchni dla 9 - osobowej rodziny z Łącznicy, która znalazła się w 

bardzo trudnej sytuacji życiowej. Ewentualne datki finansowe można składać do 

wystawionych, opieczętowanych puszek.  

 

1. Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

  

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady otworzył obrady XXXI zwyczajnej sesji Rady 

Gminy Stare Kurowo w dniu 27.09.2013 r., powitał:, Pana Wiesława Własaka - Wójta 

Gminy, Pana  Mariana Konkowskiego - Sekretarza Gminy, Panią Ewę Dźwigalską – 

Skarbnika Gminy, Panią Agnieszkę Tatur- Ciszewską – Radczynię Prawną Urzędu Gminy,  

dyrektorów szkół, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy, panie i 

panów radnych, sołtysów wsi, oraz mieszkańców gminy.   

 

2. Stwierdzenie quorum. 
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    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że  

na stan 15 radnych, obecnych jest na sesji 12 radnych (radni nieobecni usprawiedliwieni – 

Pan Artur Della- Valle, Pani Dorota Kapelarz i Pan Piotr Tatur ).   

(lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

Z uwagi na wymagane quorum Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że obrady sesji są 

prawomocne, Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji  

Rady Gminy w dniu 27.09.2013 r., jednocześnie poinformował, że będzie mała poprawka w 

projekcie nr 1 uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2013r., którą przedstawi 

Skarbnik Gminy. 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych porządek obrad sesji z proponowaną poprawką w 

projekcie uchwały nr 1 przyjęła jednogłośnie (12 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 

głosach wstrzymujących się). 

 

Porządek obrad sesji: 

1) Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie quorum. 

3) Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4) Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5) Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  

    i zapytania z poprzedniej sesji.  

6) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2013 roku  

    wraz z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2013 –    

    2021. 

7) Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych w 2013 roku. 

8) Interpelacje i zapytania. 

9) Podjęcie uchwał w sprawach: 

    - zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok (projekt nr 1), 

    - zabezpieczenia środków na inwestycję o nazwie „Przebudowa drogi gminnej nr 005302F  

      Stare Kurowo – Rokitno wraz z odwodnieniem jezdni na odcinku ul. Polnej w Starym  

      Kurowie”  w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II  

      Bezpieczeństwo – Dostępność - Rozwój (projekt nr 2),  

    - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2013 – 2021  

      (projekt nr 3), 

    - zmiany Uchwały Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki   

      i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013  

      rok (projekt nr 4), 

    - zmiany uchwały o utworzeniu jednostki organizacyjnej o nazwie Ośrodek Pomocy  
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      Społecznej (projekt nr 5), 

    - uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Kurowie (projekt nr 6), 

    - utworzenia Środowiskowego Dom Samopomocy w Starym Kurowie (projekt nr 7),   

    - uchwalenia Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Starym Kurowie (projekt  

      nr 8), 

    - uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków (projekt nr 9), 

    - wyrażenia zgody na zmianę warunków spłaty kredytu długoterminowego (projekt nr 10). 

10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11) Zakończenie obrad sesji. 

  

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie:  

Protokół Nr XXIX.2013 z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu  

26.06.2013 r.,  –   Rada Gminy w obecności 12 radnych przyjęła protokół jednogłośnie  

(12 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się) bez 

odczytywania. 

Protokół Nr XXX.2013 z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo zwołanej na 

wniosek Wójta Gminy w dniu 06.08.2013r. – Rada Gminy w obecności 12 radnych przyjęła 

protokół jednogłośnie (12 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach 

wstrzymujących się) bez odczytywania. 

 

5. Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania z poprzedniej sesji. 

 

    Pan Wiesław Własak – Wójt Gminy poinformował, że ponieważ na zadane pytania na 

poprzedniej sesji odpowiedział w trakcie jej trwania, dzisiaj nie ma takiej potrzeby, aby 

ponownie odpowiadać. W związku z tym przystąpił do przedstawienia Informacji o pracach 

między sesjami.  

(pisemna informacja w załączeniu do niniejszego protokołu).  

 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2013 

roku wraz z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2013 – 2021. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady poinformował, że informacja o przebiegu 

wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2013 roku, została przekazana do 

Przewodniczącego Rady w ustawowym terminie. Informacja była przedstawiana i omawiana 

na posiedzeniach Komisji Rady. Do informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy za I 

półrocze jest już pozytywna opinia RIO w Zielonej Górze. Przewodniczący Rady, przedstawił  

Uchwałę Nr 485/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 23 września 2013r. w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta  
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Gminy Stare Kurowo informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo za I 

półrocze 2013 roku. Uchwała Składu Orzekającego RIO jest do wglądu w biurze Rady. 

(kserokopia uchwały RIO w zał. do niniejszego protokołu).  

Ponieważ nikt z radnych nie zgłosił pytań, Przewodniczący uznał, iż Rada Gminy przyjęła 

informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2013 roku. 

 

7. Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych w 2013 

roku. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych w 2013 roku. Podkreślił, że 

wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie. 

(pisemna informacja stanowi zał. do niniejszego protokołu). 

 

8. Interpelacje i zapytania. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady przedstawił następujące pisma, które wpłynęły do  

Rady Gminy:  

- skarga na dyrektora Szkoły Podstawowej w Nowym Kurowie w sprawie nieudzielenia 

urlopu zdrowotnego nauczycielowi. (skarga była omawiana na posiedzeniu wspólnym 

komisji). Skarga tej samej treści trafiła również do Kuratora Oświaty i następnie została 

przesłana do Rady Gminy do rozpatrzenia. Tą skargą zajmie się Komisja Rewizyjna Rady 

Gminy, która przedstawi wnioski, a Rada Gminy na tej podstawie podejmie stosowną 

uchwałę. Po decyzji Rady Gminy odpowiedź będzie przesłana skarżącemu nauczycielowi jak 

również Kuratorowi Oświaty. 

- oferta szkolenia w Zielonej Górze, temat szkolenia „Skarga na organy administracji 

publicznej, jako odformalizowany środek obrony interesów obywateli”.  Koszt uczestnictwa 1 

osoby w szkoleniu wynosi 300zł. Jeżeli ktoś z radnych jest zainteresowany wzięciem udziału 

w szkoleniu, to oczywiście trzeba się zgłosić do organizatora.  

Więcej pism nie ma, pozostałe sprawy i skargi były omawiane na posiedzeniu wszystkich 

komisji.    

Kolejna sprawa, na wniosek radnego Wieczysława Kozłowskiego zainteresował się sprawą 

dowozu dzieci. Chodzi o przypadki, kiedy do tego aby dziecko mogło skorzystać z dowozu 

szkolnym autobusem, brakuje 100 czy 200m. Chodzi tu przede wszystkim o dzieci z 

miejscowości Kawki i Łęgowo. O wyjaśnienie sprawy dowozów dzieci do szkół poprosił 

dyrektora Gminnego Zespołu Oświaty. 

 

    Pani Elżbieta Kobelak – Dyrektor GZO w Starym Kurowie  m.in. wyjaśniła, do tej pory 

małe dzieci z Kawek z klasy IV były dowożone. Teraz niestety (na podstawie 

obowiązujących przepisów) nie ma dziecka z Kawek, które do szkoły miałoby do pokonania 

4km, bądź 3km. Tak więc kursu busa do Kawek nie ma. Nie ma takiej możliwości, aby dzieci 

z tej miejscowości dowozić, ponieważ nie będzie to zgodne z prawem. Była jednak taka  



-  5  - 

 

praktyka, że dzieci z Kawek, które nie miały uprawnień do dowozu zabierano, ale tylko w  

przypadku, kiedy były miejsca siedzące w pojeździe. W tej chwili bus do Kawek nie jeździ, 

póki nie pojawi się dziecko do kl. IV. Jeżeli chodzi o dzieci z Rokitna są cały czas dowożone. 

Podobna sprawa jest z miejscowością Łęgowo, dzieci są dowożone. Na dzień dzisiejszy jeden 

z rodziców złożył wniosek o dowożenie, wyraził zgodę na opłacanie o ile znajdzie się miejsce   

siedzące w autobusie. 

 

    Pan Marcin Nowak – sołtys wsi Głęboczek, chodzi również o dowóz dzieci nie tylko z 

Łęgowa ale także z Głęboczka. Wcześniej dzieci dowożono, więc okazuje się, że było łamane 

prawo, ponieważ ustawa obowiązuje od 1985r. Jego dzieci też nie są dowożone, ale jak 

wyraził zgodę, że zapłaci (20zł od dziecka) to dzieci mogą dojeżdżać autobusem, oczywiście 

trzeba było podpisać oświadczenie, że jeżeli coś dziecku stanie się w autobusie to kierowca za 

to nie odpowiada.  

Prosił o wyjaśnienie – kto mierzy kilometry, czyli odległość jaką dziecko ma do szkoły. 

Chciałby zobaczyć te wyliczenia odległości do szkoły np. z Przynotecka i Głęboczka. 

 

    Pani Elżbieta Kobelak – Dyrektor GZO, wyjaśniła, że kwota 20zł wynikła po spotkaniu z 

rodzicami dzieci, które miały by być dowożone. Takie spotkanie z rodzicami odbyło się w 

Urzędzie Gminy, przy udziale Wójta Gminy i to wtedy rodzice zaproponowali, aby to była  

symboliczna kwota 20zł. bez względu na to gdzie dziecko mieszka. 

Odnośnie łamania prawa przy obsłudze dowozów, wygląda to tak, że jeżeli skierowano by 

autobus na Kawki, gdzie żadne dziecko nie ma 4km lub 3km do szkoły, to wówczas złamano 

by prawo. Autobus dowożący dzieci ma określony kurs np. jedzie przez Głęboczek, Łęgowo i 

ten kurs musi być, ponieważ tam są dzieci. Jednak na wyłączną jej odpowiedzialność 

zabierano dziecko, które nie podlega dowozom, ale to była tylko dobra wola opiekunki dzieci 

i kierowcy, oraz wolne siedzące miejsce w autobusie. Nie było to łamanie prawa, ponieważ 

tam był kurs autobusu, którym zabierano dzieci objęte dowozami. 

Jeżeli chodzi o kilometry są mierzone przez trzy osoby i można w internecie każdą drogę 

wymierzyć. Zaprosiła sołtysa Pana M. Nowaka do sprawdzenia danych będących w 

dyspozycji GZO. 

 

    Przewodniczący Rady nawiązał do sprawy poruszonej na Komisjach, a mianowicie 

niedopilnowania przez opiekunkę OPS spraw pewnej rodziny z Łącznicy, o której była mowa 

również w dniu dzisiejszym. O wyjaśnienie poprosił Kierownika OPS. 

 

    Pani Wioletta Zakrzewska- Jarmuszkiewicz – Kierownik OPS, rodzina, o której mówiono 

jest stale objęta opieką Ośrodka od 1993 roku. Kwota przeznaczanych środków w ostatnim 

czasie dla tej rodziny znacznie wzrosła. Tylko dzięki pracy pracownika socjalnego, kobieta, 

która chorowała podjęła leczenie, ponieważ wcześniej nie chciała się leczyć. Jeżeli chodzi o 

to, że rodzina nie miała łazienki, Pani Kierownik wyjaśniła, że OPS nie ma środków w 

budżecie, aby komuś wybudować łazienkę. W naszej gminie, gdzie OPS ma pod opieką ok. 

250 rodzin, jest 58 rodzin, które nie mają w ogóle łazienki, nie mają nawet bieżącej wody.  
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OPS ma zapewnić podstawowe potrzeby bytowe typu: odzież, jedzenie, opłaty i drobne 

remonty. Natomiast Ośrodek ma w budżecie tylko 40 tys. zł na cały rok na zasiłki celowe tj. 

3 300zł miesięcznie, więc Ośrodka po prostu nie stać, aby wybudować komuś łazienkę. Poza 

tym nie pozwala na to ustawa o pomocy społecznej. O dofinansowanie na remont łazienki 

można się ubiegać w PFRON, który ma środki na takie cele. Były już podjęte pewne kroki 

żeby to zrobić, niestety rodzina nie ma uregulowanej masy spadkowej i nie udało się łazienki 

wykonać. Więc nie można teraz mówić, że ta rodzina została pozostawiona sama sobie w 

trudnej sytuacji życiowej, ponieważ nie jest to prawdą. W miejscowości Łącznica jest więcej 

rodzin wielodzietnych, gdzie są dzieci niepełnosprawne, gdzie jest upośledzenie umysłowe i 

potrzeby są podobne. Więc jeżeli np. zrobimy jednej rodzinie łazienkę, to zgłoszą się kolejne. 

OPS nie ma pieniędzy na tego typu rzeczy, ponieważ Ośrodek działa na podstawie prawa i 

ustawy oraz środków, które ma do dyspozycji z budżetu państwa i z budżetu gminy. Ośrodek 

ma zabezpieczać podstawowe rzeczy bytowe dla swoich podopiecznych takie jak: żywność, 

opał, opłaty itp. 

 

    Radna Mirosława Kudłacik- Zagdańska, nie zgodziła się z wypowiedzią pani kierownik 

OPS, ponieważ była u tej rodziny i widziała, jakie mają warunki. Jeżeli Pani Kierownik mówi 

o drobnych remontach, to chciałaby wiedzieć, o jakie remonty chodzi. Od 5 – 7 lat u tej 

rodziny nic nie było robione, poza tym, że 2 lata temu przekazano 200zł tylko na 

pomalowanie kuchni. Uważa, że Pani Kierownik nie dopełniła swoich obowiązków, nie 

pomogła tej rodzinie.  

 

    Pani Kierownik OPS wyjaśniła, że drobne remonty dotyczą np. pomalowania pomieszczeń, 

a nie wykonania łazienki. Ośrodek nie jest w stanie każdej rodzinie wykonać remontu 

mieszkania, ponieważ nie ma na to środków. Trzeba naprawdę zobaczyć, w jakich warunkach 

ludzie mieszkają, w jakich warunkach mieszkają osoby starsze, samotne. Ponownie 

podkreśliła, że Ośrodek ma tylko 40 tys. zł na cały rok tj. tylko 3 300zł miesięcznie na 

zabezpieczenie podstawowych potrzeb podopiecznych. Ponadto wyjaśniła, że ci ludzie też 

muszą dać coś od siebie, a Ośrodek tylko może wspomagać. Jeżeli chodzi o tę rodzinę, to nie 

jest tylko kwestia środków na drobne remonty, ale też korzystanie z innej formy zasiłków. 

Nasza gmina jest gminą biedną i po prostu nie mamy pieniędzy na większą pomoc. 

 

    Radna Mirosława Kudłacik- Zagdańska, uważa, ze to nie jest kwestia pieniędzy, ale 

również chęci. To jest np. przekazanie 100zł na zakup farby a rodzina sama sobie pomaluje. 

Chciała zwrócić uwagę Pani kierownik, że jednak jeżeli się chce, to można zrobić coś więcej. 

Ta rodzina z Łącznicy ma 6-ro dzieci, nie mają łazienki, nie mają cieplej wody, więc to jest 

trudna sytuacja. OPS nie zrobił nic, aby zainteresować się tą rodziną i tu nie ma żadnych 

argumentów. 

 

    Pani Kierownik OPS, było ustalone z dyrektorem Szkoły Podstawowej w Starym Kurowie, 

która podjęła inicjatywę, żeby zrobić u tej rodziny remont łazienki od podstaw, a OPS dołoży 

tyle środków na ile będzie to możliwe. Nie rozumie więc, skąd to całe zamieszanie. 



-  7  - 

 

Rodzina, o której mówimy, nie jest jedną rodziną wielodzietną w gminie. Ośrodek interesuje  

się tak, aby rodzina miała zabezpieczone podstawowe potrzeby bytowe (jedzenie, opał na  

zimę, leki). To nie jest wina OPS, że rodzina nie ma łazienki. 

 

    Pan Marek Michalski – sołtys wsi Łącznica, według Pani kierownik OPS jest wszystko 

dobrze, Ośrodek poparł inicjatywę Dyrektora Szkoły odnośnie pomocy tej rodzinie, tylko 

pytanie kiedy? Łazienkę zaczęto robić, ale pani, która jej potrzebowała zmarła.  

Radna mówiła o okresie pomocy 5 lat wstecz, a nie w ostatnim czasie, kiedy choroba tej pani 

była już mocno zaawansowana. 

 

    Radny Wieczysław Kozłowski, do spraw opieki społecznej, poruszył następujący problem: 

Ośrodek wydaje bony na żywność swoim podopiecznym. Osobiście proponuje, aby zamiast 

bonów żywnościowych do sklepu zorganizować tym podopiecznym jeden ciepły posiłek 

dziennie. Proponuje to, ponieważ z tego, co mu wiadomo osoby, które otrzymują bony na 

żywność, sprzedają pobrane produkty, a następnie kupują alkohol.  

Kolejna sprawa, to dowozy dzieci do szkoły, w Starym Kurowie jest inna sytuacja, natomiast 

na wioskach też inaczej to wygląda. Szczególnie trudna sytuacja tych dzieci jest w okresie 

jesienno- zimowym. Poza tym dzieci powinny być dowożone nawet ze względów 

bezpieczeństwa. Uważa, że przepisy są ważne, ale dobro dzieci też jest ważne. 

 

    Pan Kazimierz Waszyński – sołtys wsi Stare Kurowo, poparł wniosek radnego 

Kozłowskiego, odnośnie wydawania posiłków dla podopiecznych OPS i poruszył także 

sprawę dowozu dzieci z Kawek. Droga na Kawki jest szczególnie trudna, cały czas pod górę. 

Teraz zacznie się najgorszy okres to znaczy jesień i zima. Dlatego uważa, że dzieciom, 

szczególnie małym z Kawek trzeba pomóc. 

 

    Pan Marek Michalski – sołtys wsi Łącznica, na własnym przykładzie wie, że kiedy dotyczy 

to dowozów dzieci do szkoły, nieraz chodzi o różnice ok. 30 – 40m. Jeżeli nie ma pełnych 

4km do szkoły, a rodzice chcą aby dziecko było dowożone autobusem muszą płacić. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady zauważył, że panią dyrektor GZO obowiązują 

przepisy, do których musi się stosować. Nie można „naginać” prawa. Poza tym na dowozy są 

zaplanowane określone środki w budżecie gminy, do wysokości których można robić 

wydatki. Na pewno jednak pani dyrektor GZO jeszcze raz przeanalizuje sprawę dowozów i 

sołtysi oraz radni będą mogli uzyskać odpowiedź. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

Obrady sesji opuścił radny Kazimierz Pietrzak, w dalszej części obrad na stan 15 radnych w 

sesji uczestniczy 11 radnych. 
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9. Podjęcie uchwał w sprawach. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady, na wstępie poprosił Skarbnika Gminy Panią Ewę 

Dźwigalską o wyjaśnienie proponowanych zmian w projekcie nr 1 uchwały Rady Gminy. 

 

    Pani Skarbnik Gminy do projektu nr 1 wyjaśniła, proponowana zmiana do projektu 

uchwały nr 1 jest spowodowana wpłynięciem kolejnej noty obciążeniowej dotyczącej 

realizacji projektu pn.”Transgraniczny turystyczny system oznakowania informacji wzdłuż 

linii kolejowej Hoppegarten – Drezdenko”, zgodnie z podpisanym porozumieniem z 

powiatem gorzowskim.  Na dzień dzisiejszy plan na ten projekt mamy w wysokości 69 000zł, 

wykonanie w wysokości 67 000zł, kolejna nota jest na kwotę prawie 6 000zł. W związku  

z tym mamy za mały plan, dlatego proponuje się następującą zmianę w planie wydatków: w 

zał. nr 2 do projektu uchwały w dziale 630 Rozdz. 63003 w Paragrafie 6300 zdejmujemy 

kwotę 11 100zł i pozostawiamy 10tys. zł. Ten paragraf dotyczył podpisanego porozumienia z 

Powiatem Strzelecko- Drezdeneckim w sprawie projektu dotyczącego budowy ścieżek 

rowerowych na wałach nadnoteckich. Powiat Strzelecko- Drezdenecki wycofał się jednak z   

lidera tego projektu, prawdopodobnie nowym liderem projektu ma być gmina Zwierzyn. Na 

razie jednak nie podpisywano stosownego porozumienia. W związku z tym możemy 

spokojnie wykorzystać te środki na zwiększenie planu wydatków na projekt „Transgraniczny 

turystyczny system oznakowania informacji wzdłuż linii kolejowej Hoppegarten- 

Drezdenko”. W związku z tym w Rozdz. 63003 dopisujemy kolejny paragraf 6620 dodajemy 

10tys. zł, a w paragrafie 6300 będzie minus 21 600zł. Ponieważ jest to wydatek majątkowy,  

nanosimy również zmianę w zał. nr 4 wykreślamy punkt 2 dotacja dla Powiatu Strzelecko- 

Drezdeneckiego, natomiast w pkt. 3 dotacja dla Powiatu Gorzowskiego kwotę zwiększamy o 

10tys. zł., czyli będzie po zmianie 79tys.z ł., dokonujemy również zmiany zał. nr 5 „Dotacje z 

budżetu gminy” dotacje celowe: wykreślamy punkt 1, a pozostawiamy dotację dla Powiatu 

Gorzowskiego i po zmianie będzie to kwota 79tys.zł.  Skarbnik prosiła radnych o 

uwzględnienie proponowanych zmian. Przypuszcza, że nie jest to ostatnia nota i do końca br. 

na pewno jeszcze będą jakieś obciążenia. 

 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu nr 1 uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę ze zmianami jednogłośnie (11 głosami 

za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady poddał następnie pod głosowanie kolejne projekty 

uchwał, które były szczegółowo omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady: 

 

projekt nr 2 uchwała Rady Gminy w sprawie: zabezpieczenia środków na inwestycję o nazwie 

„Przebudowa drogi gminnej nr 005302F Stare Kurowo – Rokitno wraz z odwodnieniem 

jezdni na odcinku ul. Polnej w Starym Kurowie w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój, 
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radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (10 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 

 

projekt nr 3 uchwała Rady Gminy w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare 

Kurowo na lata 2013 – 2021,  

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (11 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 4 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Stare Kurowo w 

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013, 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (10 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 

 

projekt nr 5 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały o utworzeniu jednostki 

organizacyjnej o nazwie Ośrodek Pomocy Społecznej,  

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (11 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 6 uchwała Rady Gminy w sprawie: uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Starym Kurowie, 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (11 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 7 uchwała Rady Gminy w sprawie: utworzenia Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Starym Kurowie, 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (10 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 

 

projekt nr 8 uchwała Rady Gminy w sprawie: uchwalenia Statutu Środowiskowego Domu  



-  10  - 

 

Samopomocy w Starym Kurowie, 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę większością głosów (10 głosami za, 

przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się). 

 

projekt nr 9 uchwała Rady Gminy w sprawie: Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków, 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (11 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 10 uchwała Rady Gminy w sprawie: wyrażenia zgody na zmianę warunków spłaty 

kredytu długoterminowego, 

radni nie zgłosili uwag do powyższego projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 11 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (11 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Kazimierzowi Waszyńskiemu 

sołtysowi Starego Kurowa.  

Pan Kazimierz Waszyński w imieniu wszystkich sołtysów gminy Stare Kurowo 

poinformował, że sołtysi wspólnie podjęli taka decyzję, że w przyszłym roku chcą 

zorganizować gminne dożynki w Starym Kurowie, aby jednak podtrzymywać tę tradycję. Czy 

w związku z tym mogą liczyć na wsparcie finansowe i poparcie tej inicjatywy.  Oczywiście 

sołectwa też jakieś pieniądze na ten cel przeznaczą, ale chodzi również o wsparcie finansowe 

z budżetu gminy. Jest to wniosek do budżetu gminy na 2014 rok. 

 

Ponieważ nie było pytań do Pana Wójta Gminy, nie było również odpowiedzi na pytania w 

tym punkcie porządku obrad. 

 

11. Zakończenie obrad sesji. 

    Pan Jerzy Sudoł – Przewodniczący Rady w związku z wyczerpaniem porządku zamknął 

obrady XXXI sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 27.09.2013r. 

 

Obrady sesji zakończono o godz. 15
20

. 

 

 W trakcie obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 27.09.2013r. Rada Gminy podjęła 

następujące uchwały: 
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1. Uchwała Nr XXXI.185.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: zmiany uchwały 

budżetowej na 2013 rok, 

2. Uchwała Nr XXXI.186.2013 Rady Gminy w sprawie: zabezpieczenia środków na 

inwestycję o nazwie „Przebudowa drogi gminnej nr 005302F Stare Kurowo – Rokitno 

wraz z odwodnieniem jezdni na odcinku ul. Polnej w Starym Kurowie w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo – 

Dostępność – Rozwój, 

3. Uchwała Nr XXXI.187.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2013 – 2021, 

4. Uchwała Nr XXXI.188.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: zmiany Uchwały 

Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2013, 

5. Uchwała Nr XXXI.189.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: zmiany uchwały 

o utworzeniu jednostki organizacyjnej o nazwie Ośrodek Pomocy Społecznej, 

6. Uchwała Nr XXXI.190.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: uchwalenia 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Starym Kurowie, 

7. Uchwała Nr XXXI.191.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: utworzenia 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Starym Kurowie, 

8. Uchwała Nr XXXI.192.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: uchwalenia 

Statutu Środowiskowego Domu Samopomocy w Starym Kurowie, 

9. Uchwała Nr XXXI.193.2013. Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków, 

10. Uchwała Nr XXXI.194.2013 Rady Gminy Stare Kurowo w sprawie: wyrażenia zgody 

na zmianę warunków spłaty kredytu długoterminowego. 

 

 

Na tym protokół zakończono.    

 

 

Protokołowała:                                                                                  Przewodniczący Rady                   

Inspektor ds. Samorządu Gminy                                                                (Jerzy Sudoł)   

(Bożena Warłyho) 

  

                                     

 

 

    

 



 

 

 

 

 

 


